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Protokół nr 62/2023 

Ze wspólnego posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

Rady Miejskiej i Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej  

w Suwałkach odbytego w dniu 5 grudnia 2023 r.  

w godz. od 15:30 do 16:10 w Urzędzie Miejskim  

w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

  

Obecni członkowie Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego:   

1. Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji 

2. Łukasz Wojno – Wiceprzewodniczący Komisji 

3. Sylwester Cimochowski 

4. Karol Korneluk 

5. Jarosław J. Kowalewski 

6. Wojciech Pająk  

7. Andrzej Turowski  

 

W posiedzeniu udział wzięli:  

1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk 

2. Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk 

3. Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta 

4. Anna Cyran – Skarbnik Miasta Suwałki 

5. Monika Podziewska- Naczelnik Wydziału Budżetu i Finansów 

6. Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach 

7. Elżbieta Polańska – Kierownik Biura Rady Miejskiej w Suwałkach 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa powitał 

zebranych  na wspólnym posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa z 

Komisją Strategii i Rozwoju Gospodarczego. Poinformował, że w uzgodnieniu z Tadeuszem 

Czerwieckim, Przewodniczącym Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego będzie 

prowadził wspólne posiedzenie Komisji. Przypomniał, że porządek posiedzenia został 

przesłany wraz   

z materiałami komisyjnymi. Zapytał, czy radni chcą wnieść jakieś uwagi.  

 

Radni nie wnieśli  uwag i jednogłośnie przyjęli następujący porządek posiedzenia:. 

1. Zaopiniowanie projektu budżetu miasta na 2024 rok. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Suwałki na 

lata 2024-2029 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2024-2041. 

3. Wolne wnioski. 

 

Ad pkt. 1  

Zaopiniowanie projektu budżetu miasta na 2024 rok. 

Projekt budżetu stanowi załącznik nr 2 do protokołu 
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Kamil Lauryn stwierdził, że materiały Członkom Komisji zostały przekazane w dniu 17 

listopada 2023 r. . 

Czesław Renkiewicz poinformował, że przedstawiony projekt budżetu na przyszły rok jest  

propozycją wstępną, wyjściową. Jest to bardzo dobry budżet optymalny, prorozwojowy; 

prawie 140 mln zł  zaplanowano na inwestycje. Środki te przeznaczone zostaną na 

zakończenie inwestycji rozpoczętych w latach poprzednich oraz przewidzianych do 

rozpoczęcia w roku 2024. Jest to budżet  prospołeczny. Oprócz realizacji zadań należących do 

samorządu – zaplanowano wzrost wynagrodzeń  pracowników, co stanowi  kwotę 29,5 mln 

zł. Podkreślić należy, że połowa tej kwoty to są wynagrodzenia dla nauczycieli; wzrost płac 

pracowników założono o 12%. Wzrastają udziały w PIT-cie o 40%. tj. o 31.218 tyś. zł. 

Udziały w CIT-cie wzrosną o 16%. W trakcie realizacji budżetu w przyszłym roku 

dokonywane będą korekty poprzez zmiany uchwały Rady Miejskiej w sprawie budżetu miasta 

na 2024 r. Jest to budżet deficytowy. Deficyt ten jest do akceptacji, wynosi 3.983.563 zł.; 

zostanie   pokryty wolnymi środkami z 2023 r. Poinformował, że Regionalna Izba 

Obrachunkowa w Białymstoku Uchwałą nr RIO.II-00310-40/2023 z dnia 1 grudnia 2023 r. 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały budżetowej Miasta Suwałki na 2024 rok oraz 

możliwość sfinansowania przedstawionego deficytu w przedmiotowym projekcie.  

Anna Cyran poinformowała, że do projektu budżetu na rok 2024 wprowadzone zostaną 

3 autopoprawki. W żaden sposób nie wpływają na ogólny stan dochodów i wydatków tego 

budżetu. Nie wpływają również na wielkości dotyczące kwestii wydatków bieżących oraz 

inwestycyjnych. Są to przesunięcia pomiędzy rozdziałami. 

Czesław Renkiewicz   nadmienił, że projekt przyszłorocznego budżetu jest rekordowy  

w kwestii wydatków. Przykładowo budżet Łomży w pozycji wydatki to kwota 505 mln zł. 

w Suwałkach to kwota 685 mln zł. Wydatki na niepubliczną oświatę Suwałki zarezerwowały 

o wiele większą kwotę niż Łomża; na kulturę Łomża wydaje 15,3 mln zł, zaś w Suwałkach 

jest to kwota 21,4 mln zł., kultura fizyczna i sport w Suwałkach to kwota 26 mln zł a w 

Łomży 15,7 mln zł. W uzupełnieniu dodał, że może być jeszcze jedna autopoprawka. 

Możliwy jest awans  

z listy rezerwowej na listę podstawową pozycji znajdującej się załączniku inwestycyjnym. 

Jest to budowa ulic: 41 Pułku Piechoty, Powstańców Śląskich i Kawaleryjskiej. Koszt 

planowany to 4.093 tyś zł. Ostateczna odpowiedź będzie  w granicach 10 grudnia br. Jeżeli 

zostanie przyznane dofinansowanie, pozycja ta zostanie w projekcie. Sprawa będzie 

wyjaśniona do 21.12.2023 r. 

Sylwester Cimochowski  zgłosił problem z drukami arkuszy próbnych matur w dwóch 

suwalskich szkołach średnich. Dotarła taka informacja, że uczeń, który nie uiści opłaty 

przygotowania druków nie zostanie dopuszczony do matury próbnej. 

Roman Rynkowski potwierdził, że dotarły w tej sprawie sygnały z dwóch szkół średnich. 

Arkusze matur próbnych są dosyć obszerne. Dyrektorzy poinformowali, że kwestia druków 

była uzgodniona z rodzicami. Każdy uczeń miał uiścić składkę w wysokości ok. 20 zł. Za 

ucznia, którego nie było by stać na taki wydatek koszt przygotowania arkuszy miał być 

pokryty ze środków finansowych szkoły.  Sprawa jest w trakcie sprawdzania i zostanie 

dokładnie wyjaśniona. 
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Członkowie Komisji więcej uwag i wniosków nie zgłosili, wobec powyższego Tadeusz 

Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przystąpił do 

głosowania: 

 

„za”                                              -   5 radnych 

przeciw                                        -   0 

wstrzymujących się                     -   2 radnych    

  

Tadeusz Czerwiecki stwierdził, że Komisja Strategii i Rozwoju Gospodarczego projekt 

budżetu miasta na 2024 rok zaopiniowała pozytywnie wraz z autopoprawkami. 
Opinia stanowi załącznik nr 3 do protokołu 

Ad pkt. 2 

Zaopiniowanie projektu uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Suwałki na 

lata 2024-2029 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2024-2041. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4  do protokołu 

Kamil Lauryn stwierdził, że materiały Członkom Komisji zostały przekazane w dniu 17 

listopada 2023 r. 

 

Czesław Renkiewicz stwierdził, że WPF jak zawsze przewiduje wszystkie pozycje, które są 

ujęte w części tabelarycznej. Szacując poszczególne wartości prognozy uwzględnione zostały 

mechanizmy zasilania budżetów samorządowych wynikających z Polskiego Ładu. 

Poinformował, że planując wydatki bieżące w poszczególnych latach wzięto pod uwagę 

konieczność oszczędzania i racjonalizacji wydatków biorąc pod uwagę wymogi ustawy  

o finansach publicznych. Nadmienił, że  począwszy od 2025 roku zadłużenie będzie się 

zmniejszać. Poinformował, że Regionalna Izba Obrachunkowa w Białymstoku Uchwałą nr 

RIO.II-00311-40/2023 z dnia 1 grudnia 2023 pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Suwałki na lata 2024-2029 wraz z prognozą kwoty 

długu i spłat zobowiązań na lata 2024-2041. 

 

Członkowie Komisji więcej uwag i wniosków nie zgłosili, wobec powyższego Tadeusz 

Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przystąpił do 

głosowania: 

 

„za”                                              -   5 radnych 

przeciw                                        -   0 

wstrzymujących się                     -   2 radnych    

  

Tadeusz Czerwiecki stwierdził, że Komisja Strategii i Rozwoju Gospodarczego projekt 

uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Suwałki na lata 2024-2029 wraz z 

prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2024-2041. zaopiniowała pozytywnie. 

Opinia stanowi załącznik nr 5 do protokołu 
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Ad pkt. 3 

Wolne wnioski. 

 

Kamil Lauryn  zapoznał zebranych  z działalnością Stowarzyszeniem Zdrowy Uśmiech. 

Stowarzyszenie od roku promuje zdrowie i edukację w zakresie higieny jamy ustnej u dzieci 

w wieku przedszkolnym i wczesnoszkolnym. Osoby pracowały w formie wolontariatu. 

Zainteresowanie jest bardzo duże. Pracownicy Stowarzyszenia zwracają się z prośbą  

o wsparcie ze strony samorządu. Zwrócił się do Prezydenta Miasta Suwałk o 

zainteresowanie tą tematyką Wydział Spraw Społecznych. 

Czesław Renkiewicz przyjął temat do rozpoznania. Wiadomo, że oprócz jednej placówki  

w szkołach nie ma gabinetów stomatologicznych. 

Jarosław Kowalewski poinformował, że grupa mieszkańców ulicy Rotmistrza Pileckiego 

zwrócili się z prośbą o zmianę nazwy ulicy na Pułkownika Pileckiego. Witold Pilecki 

pośmiertnie został 29.09.2013 r. awansowany do stopnia pułkownika. W związku z tym 

zadał dwa pytania: 

- ile osób mieszka przy ulicy Rotmistrza Witolda Pileckiego, 

- jaki byłby koszt związany ze zmianą nazwy ulicy.  

Nadmienił, że Witold Pilecki został awansowany przed podjęciem uchwały. 

Czesław Renkiewicz stwierdził, że przed podjęciem decyzji należy sprawdzić ile osób 

mieszka przy przedmiotowej ulicy; Rada Miejska podjęła uchwałę o nadaniu nazwy ulicy  

w brzmieniu historycznym.  

Tadeusz Czerwiecki powiedział, że w opracowaniach historycznych Witold Pilecki 

wymieniany jest jako rotmistrz. Awans do rangi pułkownika otrzymał pośmiertnie w 2013 r. 

Wyraził swoje wątpliwości, czy właściwe było by podjęcie kroków mających na celu 

uaktualnienie nazwy ulicy.  

Sylwester Cimochowski poinformował, że przy ulicy Rotmistrza Witolda Pileckiego 

mieszka ok. 300 rodzin. 

Karol Korneluk  stwierdził, że w tej kwestii powinni wypowiedzieć się historycy, którzy 

opracowywali uzasadnienie do przedmiotowej uchwały.. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej  uwag i pytań. 

 

Kamil Lauryn  Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

podziękował   zgromadzonym za aktywny udział  w posiedzeniu.  

 

Na tym protokół zakończono. 

         

                   Przewodniczący             Przewodniczący 

Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego                   Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

     Rady Miejskiej w Suwałkach                                              Rady Miejskiej w Suwałkach 

                                                                                                    

  

             Tadeusz Czerwiecki                                                                Kamil Lauryn                                                                     
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Protokół sporządziła: Danuta Skucz 
 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej 

Urzędu Miejskiego w Suwałkach 

 


